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Abstract (en)
A description is given of a thrust-bending method involving a rolling mandrel, the said method being used to bend hollow metal profiles. Starting
from the known roll-bending method, in which the interior of the hollow profile (11) to be bent is filled and the profile moved into a bending station
comprising a plurality of bending rollers (2, 3), the movement of the bending rollers in the bending plane produces the bend in the hollow profile. In
order to obtain the advantages of core stretch bending while avoiding the high costs of this method, the invention provides that the hollow profile
of the workpiece be filled by a base mandrel (4) and that the workpiece (11) be pushed into the bending station under the action of thrust. The
workpiece to be bent is thus pushed over the mandrel (4), which is fixed in the bending zone, by the thrust and by the frictional force of the shaping
rollers and is bent in the XYZ plane by the bending station. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird ein Roll-Dorn-Schub-Biege-Verfahren (RDSB-Verfahren) beschrieben, welches zum Biegen von Metall-Hohlprofilen dient. Ausgehend
von dem bekannten Rollbiegeverfahren, bei dem das zu biegende Hohlprofil (11) in seinem Innenraum ausgefüllt ist und in eine aus mehreren
Biegerollen (2,3) bestehende Biegestation eingefahren wird, wird durch die Bewegung der Biegerollen in der Biegeebene die Biegung des
Hohlprofils erzeugt. Um die Vorteile des Kernstreckbiegens bei Vermeidung der hohen Kosten dieses Verfahrens zu erhalten, ist erfindungsgemäss
vorgesehen, daß das Hohlprofils des Werkstückes durch einen Basisdorn (4) ausgefüllt ist und daß das Werkstück (11) unter Einwirkung von
Schubkraft in die Biegestation eingeschoben wird. Das zu biegende Werkstück wird also unter Schubkraft und die Reibkraft der Profilrollen über den
in der Biegezone feststehenden Dorn (4) verschoben und durch die Biegestation in XYZ-Ebene gebogen. <IMAGE>
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